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 Sak 38/2014  Godkjenning av protokoll fra styremøte i mai 2014. 

 
Protokollen fra styremøtet den 5. mai ble enstemmig godkjent  
 
 
 

 Sak 39/2014  Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2013 

 
Årsmeldingen sendes som eget vedlegg til behandling på Skyttertinget 2014. 
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å fatte følgende vedtak: 

Årsmelding for 2013 godkjennes. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 40/2014  Tingsak: Forslag om endring av formålsparagraf til DFS 

 
Solli-utvalget overleverte sin rapport til Forsvarsdepartementet tirsdag 8. april. Rapporten er til 
behandling i Forsvarsdepartementet, og enda er det ikke avklart hvordan den politiske 
behandlinga av rapporten vil bli.  
 
Utvalget har konkludert med at DFS fremdeles skal få sine bevilgninger over forsvarsbudsjettet, 
og at enkeltprosjekter som naturlig relaterer seg til andre departement kan søkes som 



prosjektmidler fra disse. En eventuell utvidelse av samfunnsoppdraget kan medføre økt behov for 
ressurser. Utvalget mener at Justis- og beredskapsdepartementet (JD) må bidra til finansiering 
dersom det forventes tjenester fra DFS. Dersom tjenestenes omfang og varighet går utover det 
som kan betraktes som prosjektstøtte, må JD bidra med grunnstøtte (driftstøtte) til 
organisasjonen.  
 
DFS sitt framtidige oppdrag tar utgangspunkt i at Forsvarets aktivitet og virke er av en annen art 
enn det som var aktuelt når gjeldende formålsparagraf ble utformet. Profesjonaliseringen av 
Forsvaret har likevel ikke endret viktigheten av bidragene til rekruttering, grunnopplæring i 
skyteferdigheter og sikkerhet som historisk har vært DFS’ viktigste bidrag til Forsvaret. Størst 
verdi for Forsvaret er tilgangen til DFS’ skytebaner over hele Norge.  
 
DFS er av vesentlig betydning ikke bare for Forsvaret, men også for samfunnet for øvrig. Den 
desentraliserte skytebanestrukturen er en forutsetning for at det kan utøves organisert 
våpenopplæring, og at skyting kan foregå i organiserte og kontrollerte former over hele landet. 
DFS er i kraft av sin størrelse, utbredelse og kompetanse, samt med sitt brede tilbud om 
våpenopplæring og fokus på våpensikkerhet, en viktig aktør for utvikling av god våpenkultur i 
Norge. Det er også aktuelt å utvikle nærmere samarbeid med politiet. 
 
Jegere som jakter storvilt med rifle må ta en årlig skyteprøve for hver rifle som skal benyttes 
under jakt og felling. Skyteprøven er en vesentlig del av aktiviteten på landets skytebaneanlegg, 
og bidrar blant annet til å sikre en human jakt og en sikkerhetsmessig forsvarlig jaktutøvelse. 
Årlig gjennomføres det ca. 70-80 000 av totalt ca. 100 000 skyteprøver for storviltjegere på 
skytterlagenes baner. En desentralisert skytebanestruktur er således av stor betydning for 
jegerne og viltforvaltningen i Norge. 
 
Solli-utvalget foreslår at formålsparagrafen endres slik at den i større grad synlig- og tydeliggjør 
DFS sitt framtidige oppdrag for Forsvaret og samfunnet for øvrig. Ut fra dette anbefaler Solli -
utvalget at ny formålsparagraf utformes slik:  
 
DFS formål er å fremme god våpenkultur og praktiske skyteferdigheter, samt sikre tilgang til  
en desentralisert skytebanestruktur, til nytte for Forsvaret og samfunnet for øvrig.  
 
Utvalget utelukker ikke at også flere grunnregler bør endres slik at det blir bedre sammenheng 
mellom formålsparagrafen og de øvrige grunnreglene. Dette kan gjøres i etterkant av en 
eventuell endring av formålsparagrafen. 
 
En endring av formålsparagrafen er av vesentlig karakter og krever Stortingets godkjennelse  
etter vedtak på Skyttertinget. 
 
 
Administrasjonens drøfting 
Dagens § 1-1 lyder: Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det 
norske folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar . 
 
I Skytterbokas kommentar til § 1-1 står følgende: Dette er formålsparagrafen og selve 
fanebestemmelsen i grunnreglene. Det må aldri tapes av syne at den skytevirksomhet  
som skal foregå innenfor de skytterlag som er tilsluttet DFS skal være egnet til å fremme de 
formål denne bestemmelse fastslår. Stortinget har gjennom grunnreglene vedtatt ytterligere 
bestemmelser som skal underbygge disse formål, og skytterlagene må derfor drive sin virksomhet 
i lys av disse regler. 



 
DFS har i sin vedtatte langtidsplan følgende visjon: 
DFS skal være en framtidsrettet organisasjon med fokus på vårt bidrag til totalforsvaret, vår 
samfunnsrolle innen våpenkultur og skyting som sport. 
 
I denne visjonen ligger det føringer for hvordan Skyttertinget ser på DFS sin tilpasning til 
samfunnet og de endringer både Forsvaret og samfunnet for øvrig har gjennomgått. Visjonen er 
også så vidt fremtidsrettet at den for så vidt ikke har noen begrensninger for hvordan DFS sin 
aktivitet og drift skal kunne endres, for til enhver tid å kunne oppfylle sitt hovedmål etter denne 
visjonen; å være et bidrag for totalforsvaret, å opprettholde den samfunnsrollen DFS har innen 
våpenkultur og som et virkemiddel for å nå disse målene er skyting som sport en viktig faktor. 
Skyting som sport er et virkemiddel for å nå organisasjonens mål, og må isolert sett også tillegges  
en betydelig samfunnsverdi sett hen til det inkluderende miljøet og tilgjengeligheten utøvelsen 
gir og har for alle deler av befolkningen. 
 
Under betegnelsen «samfunnet for øvrig» mener Solli-utvalget at blant annet politiets 
skyteaktivitet og jaktrelatert skyting inngår. «Samfunnet for øvrig» antas også å være svært tjent 
med at befolkningen, spesielt oppvoksende generasjoner, etablerer en god våpenkultur og sunne 
holdninger til våpen og bruk av slike. Dette sees i sammenheng med hva dagens og fremtidens 
befolkning i alle aldre eksponeres for i nyhetsbildet og i realiteten, men også i en mer fiktiv 
verden med dataspill og internett. Disse inntrykkene kan forutsees å kunne bli så massive at 
samfunnet må ha miljøer som balanserer holdningene til skyting og våpenhold. 
 
Administrasjonen mener at Solli-utvalgets forslag til ny formålsparagraf på en god måte synlig- og 
tydeliggjør både DFS sin nåværende aktivitet og utvalgets forslag til framtidig oppdrag for 
Forsvaret og samfunnet for øvrig. Med bakgrunn i Forsvarets tydelige tilbakemelding om DFS sin 
relevans for Forsvaret, og den avgjørende betydninga en desentralisert skytebanestruktur har for 
Heimevernets desentraliserte trenings- og øvingskonsept, er det riktig å ta med opprettholdelse 
av skytebanestrukturen i formålet.  
 
Administrasjonen foreslår å ta med organisasjonens fulle navn i formålsparagrafen, ellers er 
forslaget identisk med Solli-utvalgets forslag. 
 
Stortinget har også i dag betydelig innflytelse på DFS. I DFS’ grunnregler § 1 -17 er det slått 
fast at vedtak som medfører vesentlige endringer i organisasjonens oppbygging, formål og  
virksomhet, krever Stortingets godkjenning. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2014:   
 
Det frivillige Skyttervesen søker Forsvarsdepartementet og Stortinget om å endre 
formålsparagrafen til: 
 
Det frivillige Skyttervesens formål er å fremme god våpenkultur og praktiske skyteferdigheter, 
samt sikre tilgang til en desentralisert skytebanestruktur, til nytte for Forsvaret og samfunnet for 
øvrig. 
  
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å fatte følgende vedtak:   
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 



 Sak 41/2014  Tingsak: Forslag om endringer i Skytterbokas kapittel 1 

 
I forbindelse med gjennomføring av Skyttertinget ønsker administrasjonen å foreslå en endring av 
regelverket som gjelder møteplikten til assisterende generalsekretær og praksisen med sekretær 
på Skyttertinget. Forslaget er i samsvar med de siste års praksis ved gjennomføring av 
Skyttertinget. Det foreslås også en endring i regelverket som gjelder Skyttertingets behandling av 
søknad om offentlige midler.  
 
I tillegg er det nødvendig å endre aldersgrense for å oppnå forslags- og stemmerett på skytterlagenes 
årsmøter, og aldersgrense for å være valgbar til tillitsverv i samlagene. Dette følger av inngangskrav 
for å kunne motta tilskuddsmidler fra Frifond organisasjon.  
 
Frifond organisasjon er en støtteordning som gir tilskudd til sentralleddet til landsdekkende, frivillige 
og demokratiske organisasjoner. Organisasjonenes sentralledd fordeler så disse midlene videre til 
sine lokale lag. Formålet med ordninga er formål å bidra til økt aktivitet i lokallagene i de store 
nasjonale organisasjonene. Norges barne- og ungdomsorganisasjoner (LNU) forvalter Frifond 
organisasjon sammen med Norsk Musikkråd.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen foreslår følgende endringer i Skytterbokas bestemmelser, og begrunner sitt syn 
under hvert forslag: 
 
Kapittel 1, punkt 1.200 Skyttertinget 
Gjeldende § 2-1, siste ledd: 
Generalsekretæren og assisterende generalsekretær har plikt til å delta i Skyttertinget med  
talerett, men uten forslags- og stemmerett. Skyttertinget kan gi utenforstående anledning til 
talerett i enkeltsaker. 
 
Teksten foreslås endret til: 
Generalsekretæren har plikt til å delta i Skyttertinget med talerett. Assisterende generalsekretær 
har møte- og talerett i Skyttertinget. Skyttertingets sekretær har møteplikt og talerett. Ingen av 
disse har forslags- og stemmerett. Skyttertinget kan gi utenforstående anledning til talerett i 
enkeltsaker. 
 
Begrunnelse:  
Dagens regelverk tilsier at administrasjonens ledelse ikke er tilgjengelig under oppstarten av 
Landsskytterstevnet (LS). Det er derfor ønskelig at assisterende generalsekretær fritas fra 
møteplikten etter § 2-1. Assisterende generalsekretær har i praksis også fungert som 
Skyttertingets sekretær, uten at dette er nedfelt i regelverket. Etter regelverket skal det føres 
protokoll over tingets forhandlinger, men det er ikke gitt hvem som skal føre protokollen. Det 
er naturlig at Norges Skytterstyre fastsetter hvem som skal være sekretær og føre protokoll, og 
at utnevnelsen kan foretas uavhengig av funksjon. Skyttertingets sekretær får talerett. 
 
Gjeldende § 2-3 b), tredje strekpunkt: 

- Behandle budsjetter/søknad om statsmidler 
 
Strekpunktet foreslås erstattet med: Behandle økonomisk prognose i langtidsplanen.  
 
 
 



Begrunnelse:  
Erfaringene fra de siste års søknader om tilskudd fra Forsvarsdepartementet tilsier at å vedta en 
søknad om tilskudd nesten ett år før søknadsfristen er lite hensiktsmessig. Stadige endringer av 
retningslinjer og kriterier gjør at Norges Skytterstyre må tilpasse søknaden iht. enhver tid 
gjeldende kriterier. Administrasjonen foreslår å endre strekpunktet til at Skyttertinget behandler 
økonomisk prognose i langtidsplanen, og gir sine prioriteringer gjennom behandling av denne. 
Det kan vurderes å behandle økonomisk prognose på hvert Skytterting, der man tilpasser 
prognosen til gjeldende økonomiske forutsetninger. Her kan man også ta hensyn til andre 
inntekter, og foreta samlet økonomiske prioriteringer. En slik behandling samsvarer godt med ny 
budsjettmodell for DFS. 
 
Kapittel 1, punkt 1.400 Standardlover for skyttersamlagene  
§ 4-3, punkt 2, siste ledd, første setning: 
Valgbare og pliktige til å motta valg til tillitsverv i samlaget er alle stemmeberettigede 
lagsmedlemmer fra og med det år de fyller 18 år. 
 
Teksten foreslås endret til: 
Valgbare og pliktige til å motta valg til tillitsverv i samlaget er alle stemmeberettigede 
lagsmedlemmer, jf. § 5-2. 
 
Kapittel 1, punkt 1.500 Standardlover for skytterlag 
§ 5-2, andre ledd: 
For å oppnå forslags- og stemmerett på lagets årsmøte må et medlem ha fylt 16 år, ha vært 
medlem i minst to måneder og ha betalt forfalt medlemskontingent. 
 
Teksten foreslås endret til: 
For å oppnå forslags- og stemmerett på lagets årsmøte må et medlem ha fylt 15 år, ha vært 
medlem i minst to måneder og ha betalt forfalt medlemskontingent. 
 
Begrunnelse:  
DFS er tilskudds-berettiga over Frifond-ordninga. I inngangskrav til ordninga framgår det at 
organisasjonens sentralledd skal søke på vegne av sine lokallag, og organisasjonen både sentralt 
og lokalt må kunne tilfredsstille kriteriene for inngang i ordninga. Et av kriteriene er at alle 
medlemmer over 15 år har fullverdige demokratiske rettigheter i organisasjonen.  
 
Etter gjeldende lover for DFS må skytterlagsmedlemmer etter § 5-2 være fylt 16 år, ha vært 
medlem i minst 2 måneder og ha betalt forfalt medlemskontingent for å oppnå forslags - og 
stemmerett på årsmøtet. Medlemmer er videre valgbare til tillitsverv i samlaget fra og med det år 
de fyller 18 år. Man har imidlertid stemmerett på ombudsmøte iht. reglene i § 5-2.  
 
For å kunne motta tilskudd fra Frifond-ordninga i framtid, må DFS endre nedre aldersgrense for 
fullverdige demokratiske rettigheter til 15 år. Frifondordninga gjelder i dag bare for lokalleddet, 
ikke regionale ledd. Spørsmålet er om kravet likevel gjelder for alle formelle organisasjonsledd. 
Administrasjonen har kontaktet LNU, og de har klar gitt tilbakemelding om at Frifond krever like 
demokratiske rettigheter for medlemmer som har fylt 15 år i alle formelle ledd i organisasjonen. 
 
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2014:   
 
Regelverket i Skytterbokas endres til nedenstående innhold (innholdsmessige endringer er 
uthevet). Endringene gjøres gjeldende fra og med 1/1-2015. 
 
1.200 Skyttertinget 
§ 2-1, siste ledd: 
Generalsekretæren har plikt til å delta i Skyttertinget med talerett. Assisterende 
generalsekretær har møte- og talerett i Skyttertinget. Skyttertingets sekretær har møteplikt og 
talerett. Ingen av disse har forslags- og stemmerett.  Skyttertinget kan gi utenforstående 
anledning til talerett i enkeltsaker. 
 
§ 2-3 b), tredje strekpunkt 

- Behandle økonomisk prognose i langtidsplanen 
 
1.400 Standardlover for skyttersamlagene 
§ 4-3, punkt 2, siste ledd, første setning: 
Valgbare og pliktige til å motta valg til tillitsverv i samlaget er alle stemmeberettigede 
lagsmedlemmer, jf. § 5-2. 
 
1.500 Standardlover for skytterlag 
§ 5-2, andre ledd: 
For å oppnå forslags- og stemmerett på lagets årsmøte må et medlem ha fylt 15 år, ha vært 
medlem i minst to måneder og ha betalt forfalt medlemskontingent. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å fatte følgende vedtak:   
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 42/2014  
Tingsak: Forslag om å skille repetervåpen og AG3 ved Stangfinalen på 
Landsskytterstevnet 

 
Østfold og Akershus skyttersamlag fremmer forslag for Skyttertinget 2014 om å skille 
repetervåpen og AG3 ved Stangfinalen på Landsskytterstevnet (LS). I praksis vil det si at AG3 ikke 
lenger skal konkurrere om den samme Stang-medaljen som de som benytter Sauer, Krag eller 
Mauser. Akershus foreslår at det skal innføres én Stang-medalje for sivil klasse og én Stang-
medalje for militær klasse (AG3 og HK416). Østfold mener derimot at det kun skal deles ut en 
Stangmedalje, og at den skal deles ut i sivil klasse. De foreslår at AG3 premieres med HV-medalje. 
 
Tilsvarende sak ble sist behandlet av Skyttertinget i 2008. Den gang ble følgende vedtak gjort 
med 43 mot 14 stemmer: 
Dagens ordning med en felles finale for automat- og repetervåpen beholdes. Reglene for 
deltakelse i Stang- og felthurtigfinalen på Landsskytterstevnet endres fra og med 2008 slik at 
utøverne kun kan kvalifisere seg med ett, forhåndsbestemt gevær.   
 
Administrasjonens drøfting 
Denne saken har i mange år vært et tema i DFS. Det er vanskelig å dokumentere om noen våpen 
har fordeler framfor andre. Statistisk sett synes resultatene fra Landsskytterstevnet som om AG3 



er ganske likeverdig med repetervåpen når figurene står opp mot maksimalavstandene. De to 
siste årene har riktignok skyttere med AG3 vunnet Stangskytingen på LS. Men ser man i et litt 
større perspektiv, har vi siden 2006 hatt fem vinnere med Sauer og tre med AG3. Det er ikke 
grunn til å tro at de beste AG3 skytterne hevder seg hovedsakelig pga våpenets fordeler. De beste 
skytterne, uansett gevær, legger nok ned et betydelig antall treningstimer. Det er grunn til å tro 
at kvaliteten på våre beste Stang-skyttere holder et meget høyt nivå̊, uavhengig av hvilket gevær 
som benyttes. 
 
Det har imidlertid vist seg at AG3 har klare fordeler framfor repetergevær på korte hold med 
store sikteblinker. De siste årene har arrangørene prøvd å balansere dette, slik at 
vanskelighetsgraden skal bli mest mulig lik. Dette har gitt enkelte arrangører utfordringer for å 
tilpasse dette, og sett fra LS arrangørenes side, ville det trolig vært å foretrekke at sivile og 
militære våpen var delt. Hadde oppleggene generelt hatt mindre vanskelighetsgrad, ville trolig 
finalen blitt enda mer publikumsvennlig, da tempoet hadde blitt enda større. Dagens ordning 
med at AG3 og repetergevær skyter i samme finale, gjør at arrangører vanskelig kan være 
fleksible i vanskelighetsgrad.  
 
Det hersker liten tvil om at det er stor prestisje i det å vinne Stang-skytingen på LS. Dette gjelder i 
like stor grad sivile som militære skyttere. Ved å dele AG3 skyttere og sivile skyttere i to klasser, 
fryktes det et AG3 klassen får et B-preg. Skyttere i klasse AG3 og Forsvaret generelt vil 
sannsynligvis mislike en slik deling, da finalen i AG3 trolig vil miste både status og mediedekning. I 
dag er Stangskyting den eneste øvelsen AG3 hevder seg mot repetergeværene. Det er således et 
flott utstillingsvindu for Forsvaret med den medieoppmerksomheten Stangfinalen har i dag. En 
skal heller ikke se bort i fra at dagens Stangfinale med både repetergevær og AG3 er fengende i 
den forstand at våpnene blir målt opp mot hverandre. Publikum, enten de er på arenaen eller ser 
på TV, vil holde med enten den ene eller den andre våpentypen. 
 
For å redusere et A- og B-preg, vil det trolig være klokt å dele ut en Stang-medalje til vinneren av 
begge disse klassene. Trolig vil identiske premier i de to klassene være det som gir minst 
prestisjetap, men dette igjen vil gjøre medaljens status mindre. Skulle man derimot velge å dele 
Stang-finalen og likevel kun opprettholde én Stang-medalje, vil nok mange hevde at det vil være 
vel så naturlig at Stang-medaljen fulgte AG3 klassen, med bakgrunn i medaljens opprinnelse og 
den tilknytning denne medaljen har til Forsvaret.  
 
Tv-sendingen som NRK produserer i forbindelse med Stang- og felthurtigfinalen er oftest den 
mest populære fra LS, og har rekorden fra LS med 690 000 seere i 2004. Det er uten tvil svært god 
TV at Forsvarets våpen der konkurrerer sammen med repetervåpnene.  
 
Det skal heller ikke utelukkes at ved å lage det mange vil hevde er en litt B-preget Stangfinale for 
klasse AG3, vil dette kunne gi utslag på deltakelsen på Militært NM. Det er en kjent sak at 
nettopp denne Stangfinalen er en drivkraft for mange til å delta i dette mesterskapet.  
Hvordan en todeling vil virke inn på premieringen i mindre stevner er også̊ vanskelig å forutse. 
Mange steder eksisterer det ordninger med faste trofeer og vandrepremier. Det vil bli vanskelig å 
finne ordninger som viderefører tradisjonene og ivaretar begge kategorienes interesser i slike 
situasjoner.  
 
AG3 er ikke et allment tilgjengelig våpen, og våpenet blir i stadig mindre grad benyttet i 
Forsvaret. I følge Heimevernet, ser man for seg en utfasing av AG3 til fordel for HK4 16 i løpet av 
3-5 år. Det er allerede vedtatt at HK416 ikke skal konkurrere på lik linje med repetergevær. Det er 
derfor snakk om kun kort tid før denne saken ikke lenger er aktuell.   
 



Konklusjon 
Administrasjonen mener dagens ordning med en felles finale for automat- og repetervåpen 
fortsatt er en god løsning, men ser at utfasingen av AG3 geværet om noen år vil kreve endring av 
dagens Stangfinale, uavhengig av de sportslige betingelser i forholdet mellom AG3 og 
repetergeværene som forslagsstillerne har fokus på. Når stadig færre benytter og har tilgang til 
AG3, vil en endring nærmest tvinge seg fram.  Administrasjonen konkluderer derfor med at det 
bør legges en plan for når sivile og militære våpen skiller lag. Trolig vil man allerede neste år vite 
mer om hvordan utfasingen av AG3 vil foregå, og Forsvaret må da også ta stilling til AG3-geværets 
status på framtidige militære NM. Administrasjonen mener derfor at saken bør tas opp på 
Skyttertinget 2015, og hvor man også samtidig tar stilling til egen finale for  Militært NM. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2014:  
Dagens ordning med en felles Stangfinale for repetervåpen og AG3 beholdes inntil videre. I 
forbindelse med Forsvarets planlagte utfasing av AG3-våpenet, tas saken opp til ny behandling på 
Skyttertinget 2015. Der skal det tas stilling til om det skal opprettes en egen finale for våpen som 
tillates brukt i militært NM.  
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Saken utsettes til 2015. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonenes forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme. Vaaje, Ivarrud, Gjerstad, Skaug, 
Meland, Lystad og Halset stemte for administrasjonens forslag, mens Knutsen stemte fo r Knutsen 
sitt forslag. 
 
 
 

 Sak 43/2014  
Tingsak: Forslag om at sammenslåing av samlag og endring av 
samlagsgrenser delegeres til Norges Skytterstyre  

 
Akershus skyttersamlag fremmer følgende begrunnelse for å ta opp sak om at sammenslåing av 
lag og samlag skal gjøres av Skytterstyret og ikke av Skyttertinget: 
 
”Vedtak om sammenslåing av lag gjøres i dag av Skytterstyret, mens sammenslåing av samlag har 
vært oppe på Skyttertinget. Skyttertinget har liten eller ingen formening om denne typen saker 
og i saker som har vært oppe på Skyttertinget i de siste årene har vel neppe sakene blitt 
realitetsbehandlet. Det har stort sett vært de angjeldende samlag som har tatt ordet uten 
kommentarer fra andre delegater.” 
 
Saken ble behandlet på ombudsmøtet i Akershus med følgende vedtak: 
Saken oversendes Norges Skytterstyre for videre behandling på Skyttertinget 2014. 
 
Administrasjonens drøfting 
I skytterbokas punkt 1.400 angående standardlover for skyttersamlag, står følgende å lese i andre 
avsnitt i § 4-2: Skyttersamlagenes grenser fastsettes av Skyttertinget.   
 
Det har medført at alle saker angående endring av samlagsgrenser har vært opp til behandling på 
Skyttertinget. Dette både når skytterlag har blitt overflyttet til naboskyttersamlag, samt når 



skyttersamlag har blitt sammenslått eller delt. Skytterstyret har gjennom dagens regelverk 
kompetanse til å foreta sammenslåing av skytterlag, jfr. Skytterbokas punkt 1.820.  
 
I fjor behandlet Skyttertinget sak der Heilhornet skytterlag hadde søkt overgang fra Vefsn til 
Namdal skyttersamlag. Det er slike tilfelle administrasjonen antar Akershus skyttersamlag mener 
burde vært fjernet fra Skyttertinget, og heller flyttet kompetansen for avgjørelse til Skytterstyret. 
Administrasjonen er enig i dette, og vil således foreslå at Skytterboka endres slik at Skytterstyret 
får kompetanse til å bestemme i slike saker. Dette også om det er flere enn et skytterlag som 
ønskes overflyttet til naboskyttersamlag. Fordi disse sakene kun angår lokale tilpasninger, mener 
administrasjonen at kompetansen godt kan flyttes fra Skyttertinget til Skytterstyret.  
 
Når det gjelder sammenslåing av samlag, eventuell oppsplitting eller navnebytte på 
skyttersamlag, mener imidlertid administrasjonen at dette fortsatt bør gjøres av Skyttertinget. 
Dette er saker hvor flere samlag enn de involverte kan bli berørt i ulik grad, og det kan således 
være grunn for å se slike saker i en større sammenheng. I tillegg vil eventuelle sammenslåinger 
eller oppsplitting av samlag medføre at demokratiet på Skyttertinget blir endret, ved at det enten 
blir flere eller færre skyttertingsdelegater. Det er noe uklart om Akershus skyttersamlag har ment 
at også slike saker også skal fjernes fra Skyttertinget, men administrasjonen mener altså der at 
saker om sammenslåing eller oppsplitting av samlag bør behandles på Skyttertinget.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 
2014: 
Skytterbokas pkt. 1.400 § 4-2 endres til følgende innhold: 
 
Skyttersamlaget er underlagt Norges Skytterstyre og Skyttertinget, og er felles organ for 
skytterlagene innen et nærmere fastsatt geografisk område. 
 
Endringer av skyttersamlagenes grenser fastsettes normalt av Norges Skytterstyre, mens 
Skyttertinget skal vedta endringer som medfører en annen sammensetning av Skyttertinget 
gjennom sammenslåing eller oppdeling av samlag. Et skyttersamlags navn skal ha Skyttertingets 
godkjennelse. 
 
Som medlemslag i et skyttersamlag opptas skytterlag som fyller betingelsene som skytterlag i Det 
frivillige Skyttervesen.  
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å gjøre følgende vedtak:   
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 44/2014  Tingsak: Rullering av Langtidsplanen 

 
Følgende gjeldende vedtak ble fattet av Skyttertinget 2012:  
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012-2016 godkjennes. Ved rullering av 
planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014. 
 
Det er mottatt høringssvar fra fem samlag med følgende kommentarer og innspill:  
 
 



Nordmør:  
Har ingen innspill til planen, men påpeker at den er svært omfattende og at det må således 
gjennomføres en streng prioritering i arbeidet med de ulike områdene.  
 
Gudbrandsdal:  
Støtter Langtidsplanen. 
 
Vesterålen:  
Slutter seg til Langtidsplanen. 
 
Follo:  
Folio skyttersamlag ser at det er mange positive oppgaver å ta tak stort sett i alle kapitlene 
fra «Samarbeid med Forsvaret» (kap. 5) og helt til og med «Organisasjon og økonomi» (kap. 
10). 
 
Folio har sett spesielt på kapittel 11 Økonomisk prognose 2012-2016, og sett på hva vi ønsker 
skal prioriteres annerledes under «prioritering ved mindre inntekter enn prognosen tilsier» - 
for det er denne kategorien DFS foreløpig befinner seg i. Det skal bli spennende å se hva 
arbeidsgruppen som gjennomgår DFS framtidige forsvars- og samfunnsrolle kommer frem til i 
sin rapport. Den vil helt sikkert ha stor betydning for organisasjonen. 
 

1.  Det er i langtidsplanen lagt opp til en viss satsning innen anleggsvirksomheten hvor det 
bl.a. er innført regionale skytebanekontakter.  Det er lagt opp til at disse skal ha en 
spisskompetanse og være «rådgivere og hjelpere» for skytterlag og samlagenes 
skytebanekontakter i Landsdelskretsene samt et bindeledd inn mot anleggsavdelingen i 
DFS. Skal dette kunne gjennomføres med en viss optimisme til de lagene og samlagene 
som sliter med at ordinære skytterbanebidrag blir tilbakeholdt pga økonomi, bør det 
forsøkes å rokkere på punktene som det skal reduseres i ved redusert 
tilskudd/inntekter. 

 
2.  Under den økonomiske prognosen er det lagt opp til/forslag om ytterligere en stilling 

på Skytterkontoret for å «øke kursvirksomheten inn mot Forsvaret». Hvis 
organisasjonen avspises med midler over Forsvarsbudsjettet - bør organisasjonen legge 
opp til å bruke mer midler på utdanning av «Forsvarets soldater»? Vil dette kunne snu 
trenden slik at DFS igjen får økt tilskudd/inntekter? 

 
Vi ser at disse 2 punktene kan være litt kontroversielle og at vi kanskje ikke har godt nok 
grunnlag for å vurdere slik vi har uttrykt det. Vi ser også at organisasjonen med administrasjonen 
på Skytterkontoret i spissen gjør en formidabel innsats på alle felter.  Follo ønsker likevel å 
komme med et forslag til «ny» prioritetsliste på side 19 i Langtidsplanen ut fra dagens punkter i 
prioritetslisten. Kanskje andre innspill viser at hele listen burde vært endret og ikke bare rokert 
slik vi har gjort. «Prioritering ved (fortsatt) mindre inntekter enn prognosen tilsier»: 

 
1) Løse evt. ny stilling til utdanning / kursvirksomhet rettet mot Forsvaret internt i DFS / på 

Skytterkontoret.  
2) Vurdere mulighetene for privat delfinansiering av arrangement (LS). 
3) Vurdere stillinger på Skytterkontoret. 
4) Vurdere å innføre kontingent pr. skytterlag og/eller redusere bidragsordninger til lavere 

org. ledd. 
5) Redusere/kutte ammunisjonsbidrag (bidrag til skyttere 20 år og yngre) - (Denne får man 

kanskje ikke gjort noe med). 



6) Reduksjon i miljøpakkemidler medfører færre støytiltak, og miljøeffekten forsinkes. 
7) Redusere banebidrag. 

 
Østerdal:  
Generelt: Langtidsplanen med tiltaksplan er meget ambisiøs og det er etter vår mening 
ikke noe lag eller samlag som, med tillitsvalgte på dugnadsbasis, klarer å følge opp 
intensjonene i planen. Hovedmålene i planen er klare og tydelige. Når vi kommer ned på 
tiltaksplanen har en ikke klart å gi retning og prioritet. Tiltaksplanen må gjøres enklere 
og gis klarere fremdriftsplan og prioriteringer. Som planen fremstår nå er det samlagene 
som på mange områder må foreta en vurdering av hvilke tiltak som skal iverksettes 
innen samlaget. En mulig fremgangsmåte for å få bedre styring er at man på grunnlag av 
LP utarbeider årlige virksomhetsplaner. Årlig VP må ha prioritert tiltak med resultatmål 
og rapporteringsrutiner for resultatoppnåelse. Årlig VP må utarbeides i så god tid at de 
danner grunnlag for samlagenes virksomhetsplaner som behandles på ombudsmøte.  
Skal langtidsplanen med tilhørende tiltaksplan bli et egnet styringsverktøy må den inneholde:  
Tiltak – Resultatmål – Resultatoppfølging.  
 
Kommentarer til punkter i Langtidsplanen: 
5.2. Vi tror at det er lite å hente ved å rekruttere skyttere til Forsvaret. 
6.1. Styrke samarbeid med offentlige myndighetsorgan er viktig. 
6.2. Det er viktig å bygge nettverk mot politikere både lokalt og sentralt pluss 

skoleverket 
6.3. Aktivitet i forhold til media er veldig viktig, både lokalt og sentralt.  
6.5. Landsskytterstevnet er vår beste PR og må prioriteres. 
7.1. Ungdomsarbeidet er det viktigste arbeidet vi gjør og må prioriteres. Skaper vi et 

godt miljø med engasjerte foresatte har vi sådd frøet for at organisasjonen skal leve 
videre. Skyteskole er viktig, ikke minst i forhold til sikkerhet. 

7.5. Dette er tvilsomt som satsningsområde. 
8.1. Rekruttering av instruktører bør skje mest mulig i samlagsregi med hjelp ifra DFS. 

Dette gjelder først og fremst instruktørkurs l. 
8.3. Vi må innse at alle lag ikke kan drive like aktivt, likevel er det viktig at slike lag 

består 
De varetar funksjonen for jegerne. Det er en selvfølge at de driver i henhold til 
regelverket. Vi må innse at noen få sterke lag står for rekrutteringsarbeidet. 

9.1. Ved en evaluering her må skytterne med sin familie få komme med innspill.  
9.2. NRK sin dekning er den beste pr vi kan få og er svært viktig. Under sendingene bør 

man kutte noen av de gamle klippene, og heller sende noen resultater ifra andre 
klasser en toppskytterne. Ungdommene vil kanskje se sine resultater på skjelmen 
de også. 

9.4.  Her er det grunn for bekymring da det blir mindre og mindre deltagelse. Det må 
jobbes hardt for å snu denne trenden, kanskje mer samarbeid mellom flere 
skytterlag. For å få gjennomført gode stevner. 

10.1. Vi tror at Skyttertinget kan gjennomføres annethvert år. Det er helt nødvendig med 
en synlig ledelse som klarer å fronte organisasjonen både innad og utad mot 
styrende organ. Det er også viktig med ansvar i alle ledd. 

10.6. Vi mener at NST kommer både som papirutgave og nettutgave. NST skal være et 
forum hvor skyttersporten fremmes på en best mulig måte, det er viktig at bredden 
blir varetatt her. Det bør også være en kanal hvor meninger og erfaringer utveksles.  

 
 
 

 



Administrasjonens drøfting 
Hovedhensikten med langtidsplanen er å ha et overordna styringsdokument som er 
fundamentert på organisasjonens formål, visjon og verdigrunnlag, der vedtatte mål, 
satsingsområder og tiltak gir en felles plattform og forståelse for alle ledd i organisasjonen .  
 
Bakgrunnen for å foreta en gjennomgang av gjeldende Langtidsplan er Skyttertingets vedtak i sak 
6/2012 om at planen skal rulleres i 2014. Det er naturlig med en mindre gjennomgang av planen 
annethvert år slik at den blir mest mulig tidsriktig og korrigert ut fra erfaringer som er gjort siden 
den ble vedtatt. 
 
Solli-utvalgets rapport er levert til Forsvarsdepartementet (FD), og er under behandling. 
Rapporten foreslår ikke endringer som tilsier at langtidsplanen må endres i vesentlig grad denne 
perioden, men det kan bli aktuelt å endre noe på prioriteringene innenfor Skytterstyrets 
fullmakter. Dersom utvalgets innstilling til finansieringsmodell med en større del av tilskuddet 
som driftstøtte blir fulgt opp og vedtatt, medfører det at DFS i større grad enn nå kan prioritere 
tilskuddsmidlene til ønskede aktiviteter for å nå organisasjonens mål. Dette vil eventuelt først bli 
gjeldende fra 2016, og drøftingene i denne saken tar utgangspunkt i gjeldende kriterier og 
retningslinjer for tilskudd. 
 
En takk til de samlagene som har tatt seg tid til å besvare høringen. Forhåpentlig vis er det mange 
flere som har drøftet Langtidsplanen, men som ikke har vesentlige innspill, og av den grunn 
avstår fra å sende inn sine kommentarer.  
 
Kommentarer til samlagenes høringssvar 
Follo skyttersamlag har hovedsakelig fokusert på kapittel 11 – økonomisk prognose. 
En eventuelt ny stilling på utdanningsavdelingen forutsetter videreutvikling av samarbeidet med 
Forsvaret, og er rettet mot nye kurs spesielt tilrettelagt for Forsvarets behov. 
Utdanningsavdelingen har i samarbeid med HV-staben utarbeidet ny fagplan for disse kursene. 
Stillingen vil hovedsakelig finansieres med øremerka prosjektmidler fra FD knyttet til 
gjennomføring av slike kurs, og midlene kan således ikke benyttes til andre tiltak. Dette 
prinsippet gjelder for alle prosjektmidler fra FD. 
 
Miljøpakkemidlene er også øremerka midler. Et frafall av øremerka midler til miljøpakketiltak 
tilsier at denne ordninga reduseres eller kuttes. Miljøpakkemidlene kan ikke benyttes til andre 
tiltak, slik at mindre inntekter som følge av redusert driftsstøtte ikke kan dekkes inn gjennom 
reduksjon i miljøpakketiltak. Administrasjonen ser at dagens prioritering ved mindre inntekter 
kan misforståes, og foreslår å ta bort dette punktet i prioriteringslista.  
 
Ammunisjonsbidrag foreslås tatt inn ved mer inntekter enn prognosen tilsier, siden ordning a per 
nå er fjernet som følge av redusert bevilgning. Ordninga er delvis erstattet gjennom 
tilskuddsordning fra Frifond. En eventuell reetablering av tilsvarende ordning som tidligere må 
finansieres med egne midler, og konkurrerer således ikke med tiltak som får prosjektstøtte fra 
FD.  
 
Reduksjon av stillinger på Skytterkontoret får konsekvens for tjenestenivået. De siste årene har vi 
gjennomført flere effektiviseringstiltak med mål å gjøre administrasjonens virksomhet så 
kostnadseffektiv som mulig, og bruke en større del av midlene til aktivitetsretta tiltak i samsvar 
med langtidsplanens målsettinger. Dette har vi i stor grad oppnådd, noe Solli -utvalget også har 
konkludert med i sin rapport. Etter administrasjonens mening bør både markedsretta arbeid og 
utdanningsavdelingen styrkes, men dette forutsetter mer inntekter.  
 



Ellers er det viktig å få etablert den regionale skytebanekontaktordninga som et bindeledd 
mellom Skytterkontoret og samlagenes skytebanekontakter. Alle landsdelskretsene har valgt sine 
kontakter, og første kurset ble avholdt i april. Utbetaling av ordinære banebidrag skal etter 
planen være á jour i 2015, slik at den midlertidige stansen i tilsagn kan oppheves dersom 
økonomien gir rom for dette.   
 
Østerdal skyttersamlag har mange gode innspill knyttet til gjennomføring av gjeldende plan. 
Samlaget har ikke konkrete innspill til endring av planen. Tiltaksplanen er det administrative 
verktøyet for gjennomføring av tiltak i langtidsplanen, og rapportering om status til styret.  
 
Konklusjon 
Administrasjonen foreslår en tilpasning av kapittel 6 slik at planen blir mer konkret på hva DFS 
kan tilby som samfunnsaktør, jf. også Solli-utvalgets forslag til samfunnsoppdrag for DFS. Det er 
lagt inn et nytt punkt om hva DFS kan bidra med som samfunnsaktør, der vi fokuserer på 
skytebanestruktur, våpenkultur, folkehelse og samarbeid med Justis- og 
beredskapsdepartementet og politiet.  
 
Kapittel 11 – Økonomisk prognose – er revidert ut fra dagen økonomiske situasjon og tilpasset ny 
budsjettmal for DFS. Prognosen viser nå samlede utgifter og inntekter for sentralleddet. 
Administrasjonen foreslår nye prioriteringer ved mer/mindre inntekter enn prognosen tilsier. 
Posten «Prosjekter» er balansert med nye inntekter (andre offentlige tilskudd og 
markedsinntekter). Posten er tenkt brukt til utviklingstiltak og andre prosjekter som 
organisasjonen ønsker, men er selvsagt avhengig av at vi får budsjetterte inntekter. Posten kan 
også vurderes brukt til ammunisjonsbidrag, jf. innspill fra Follo.  
 
Arbeidet med gjennomføring av langtidsplanen er i forholdsvis god rute. Behandlinga av Solli-
utvalgets rapport er ikke klar før til høsten, og administrasjonen ser ikke at det er grunn til å 
endre noe i de øvrige kapitlene i planen. En fullstendig gjennomgang tas under utarbeidelse av ny 
langtidsplan for perioden 2016-2020, som legges fram på Skyttertinget i 2016.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2014:   
 
Følgende endringer vedtas i Langtidsplan 2012-2016 (endringer i kursiv tekst): 
 
Kapittel 5 Samarbeid med Forsvaret 
Punkt 5.2 a) endres til: Videreutvikle samarbeid mellom DFS og Forsvarets personell- og 
vernepliktssenter. 
 
Kapittel 6 Samfunnsaktør 
Revidert punkt 6.1 Styrke samarbeid med offentlige myndighetsorgan og politikere 
 
Mål: Større synliggjøring og anerkjennelse i samfunnet. 
 
Strategi: Prioritere ressurser til kontakt med offentlige myndigheter som forvalter DFS sine 
interesser, og ha jevnlig kontakt med politikere fra alle partier.  
 
 
 
 



Tiltak:  
a) Ha jevnlige møter med Forsvarsdepartementet og andre aktuelle departement for å 

tydeliggjøre og skape felles forståelse for vår samfunnsrolle som forsvarsorganisasjon og 
våpenopplærings-institusjon.   

b) Pleie og utvikle god kontakt med stortingsgruppene for saklig og god informasjon om DFS. 
c) Følge opp informasjonsstrategien på alle organisasjonsnivå når det gjelder kontakt med 

offentlige myndigheter og politikere, både regionalt og lokalt. 
d) Invitere politikere til våre arenaer – spesielt LS. 

 
Medansvar: Samlagene og skytterlagene  
 
Nytt punkt 6.2 Styrke DFS samfunnsrolle gjennom vårt bidrag som samfunnsaktør 
 
Mål:    Synliggjøre og tydeliggjøre DFS sitt samfunnsbidrag.  
 
Strategi: Være en synlig og aktiv tilbyder av tjenester til det norske samfunnet. 
 
Tiltak:  

a) Aktiv markedsføring av skytterlagene sine aktiviteter og behovet for desentraliserte 
skytebaneanlegg.  

b) DFS skal være allment kjent for utvikling av god våpenkultur i det norske samfunnet.  
c) Utvikle DFS som en viktig arena i forhold til folkehelsearbeidet gjennom samarbeid med 

regionale og lokale folkehelsekoordinatorer. 
d) Søke samarbeid med Justis- og beredskapsdepartementet for å synliggjøre DFS som en viktig 

beredskapsressurs, og samtidig videreutvikle samarbeidet med politiet.  
 
Medansvar: Samlagene og skytterlagene  
 
Kapittel 11 Økonomisk prognose, jf. ny budsjettmodell 

Tekst 
  Regnskap Budsjett Prognose Prognose Prognose Prognose 

  31.12.2013 2014 2015 2016 2017 2018 

Tilskudd fra FD   28 605 000 28 500 000 30 000 000 31 000 000 32 000 000 33 000 000 

Andre off. tilskudd   - - 500 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

Omsetning salgsavd.   24 924 710 25 500 000 26 000 000 26 000 000 26 000 000 26 000 000 

Omsetning NST   2 335 343 2 455 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 

Kontingent skytterlag   1 860 880 1 816 000 2 000 000 2 000 000 2 000 000 2 000 000 

Arrangementsavgifter   904 041 900 000 900 000 900 000 900 000 900 000 

Markedsinntekter   
  

500 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

Momskompensasjon   1 463 641 1 250 000 1 500 000 1 500 000 1 500 000 1 500 000 

Landslotteriet   
 

2 825 000 
 

2 800 000 
 

2 800 000 

Andre inntekter   1 107 105 700 000 700 000 700 000 700 000 700 000 

Sum inntekter   61 200 720 63 946 000 64 600 000 69 400 000 67 600 000 71 400 000 

    

      Administrasjon D 7 468 505 7 284 000 7 600 000 7 850 000 8 100 000 8 400 000 

Arrangementer A 3 688 743 3 225 000 3 700 000 3 800 000 3 900 000 4 000 000 

Medaljer, premier A 572 792 625 000 600 000 600 000 600 000 600 000 

Driftstilskudd org. ledd D 1 498 528 1 456 000 1 500 000 1 750 000 2 000 000 2 000 000 

Anleggsavdeling   
      

-   Ordinære bidrag D 3 963 616 4 730 000 5 000 000 5 000 000 5 000 000 5 000 000 



-   Miljøpakke Ø 5 710 010 5 000 000 5 500 000 5 500 000 5 500 000 6 000 000 

Utdanning A 3 244 537 3 696 000 3 700 000 4 200 000 4 200 000 4 200 000 

Ungdom/rekruttering A 2 246 410 2 519 000 2 600 000 2 700 000 2 800 000 2 900 000 

Ammunisjonsbidrag A 127 764 - - - - - 

Felt- og skifeltskyting A 527 106 800 000 800 000 800 000 800 000 800 000 

Info-/markedsføring 
D/
A 

1 929 697 2 532 000 2 700 000 2 700 000 2 800 000 2 900 000 

Prosjekter A 
 

- 1 000 000 2 000 000 2 000 000 2 000 000 

Sum org. utgifter   30 977 708 31 867 000 34 700 000 36 900 000 37 700 000 38 800 000 

Kostnader salgsavd.   24 405 007 25 047 000 25 500 000 25 500 000 25 500 000 25 500 000 

Kostnader NST   2 483 980 2 455 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 

Kostnader IKT-
tjenester 

  1 591 142 1 305 000 1 600 000 1 600 000 1 700 000 1 700 000 

Andre 
kostnader/overf. 

  1 217 133 
     

Landslotteriet   
 

2 070 000 
 

2 100 000 
 

2 100 000 

Totale kostnader   60 674 970 62 744 000 64 300 000 68 600 000 67 400 000 70 600 000 

Resultat   525 750 1 202 000 300 000 800 000 200 000 800 000 

        Prosentvis fordeling Drift / Aktivitet / Øremerka for avmerka poster:  

 Fordeling utgifter   R 2013 B 2014 P 2015 P2016 P 2017 P2018 

Drift   44,9 % 46,2 % 44,5 % 43,2 % 43,8 % 43,4 % 

Aktivitet   36,7 % 38,1 % 39,6 % 41,9 % 41,6 % 41,1 % 

Øremerka (miljøpakke)   18,4 % 15,7 % 15,9 % 14,9 % 14,6 % 15,5 % 

        Prioritering ved mer inntekter enn prognosen tilsier: 

   1) Styrke kursvirksomheten retta mot Forsvarets behov (forutsetter finansiering over FD)  

2) Styrke kommunikasjons- og markedsretta arbeid (forutsetter markedsinntekter) 

 3) Ammunisjonsbidrag (kan vurderes under posten "Prosjekter") 
 

  4) Styrke Skytterkontorets IKT-ressurser 
   

  5) Styrke utdanningen av tillitsvalgte og skyteinstruktører i samlag og skytterlag  

  

        Prioritering ved mindre inntekter enn prognosen tilsier: 

   1) Øke markedsinntekter 
 

     2) Redusere ordinære banebidrag 

     3) Sentral skyteprøveavgift (tas opp med Miljødirektoratet og NJFF)  

  4) Innføre sentral medlemskontingent 

      
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonenes forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 45/2014  Tingsak: Søknad om offentlig støtte 2016 

 
Skyttertingets behandling av budsjettsøknad om offentlig støtte er tradisjonelt søknad om støtte 
fra Forsvarsdepartementet (FD). Etter de siste års kamp om bevilgningene igangsatte Stortinget 
en gjennomgang av DFS sin framtidige rolle og tilknytning til Forsvaret, og samfunnet for øvrig, 
samt hvordan offentlig økonomisk bidrag til DFS kan organiseres og finansieres i framtida.  
 
Solli-utvalget overleverte sin rapport til FD tirsdag 8. april. Rapporten er til behandling i FD, og i 
skrivende stund er det ikke avklart hvordan den politiske behandlinga av rapporten vil bli.  
 
Utvalget har konkludert med at DFS fremdeles skal få sine bevilgninger over forsvars-budsjettet, 
og at enkeltprosjekter som naturlig relaterer seg til andre departement kan søkes som 
prosjektmidler fra disse. En eventuell utvidelse av samfunnsoppdraget kan medføre økt behov for 
ressurser. Utvalget mener at Justis- og beredskapsdepartementet (JD) må bidra til finansiering 
dersom det forventes tjenester fra DFS. Dersom tjenestenes omfang og varighet går utover det 
som kan betraktes som prosjektstøtte, må JD bidra med grunnstøtte (driftstøtte) til 
organisasjonen. 
 
Dagens ordning der Skyttertinget vedtar spesifisert budsjettsøknad ca. to år fram i tid passer 
dårlig med søknadsrutinene fra FD, og stadige endringer av kriterier. Kriteriene og retningslinjene 
er delt mellom drifts- og prosjektstøtte, der prosjektene er relatert til aktiviteter som må 
spesifiseres hver for seg i egne prosjektsøknader. Dette gjelder for vår del arrangement, 
utdanning, ungdoms- og rekrutteringsarbeid, feltskyting, skifelt- og skogsløp med skyting samt 
miljøpakkemidlene. I ressursdialogmøtet med FD 25. april ble det presisert at gjeldene 
retningslinjer og kriterier må legges til grunn for søknad om offentlig støtte 2015, så lenge Solli-
utvalgets rapport er til behandling. Vi må i denne saken legge til grunn de samme kriteriene for 
søknad om midler i 2016, selv om det trolig blir endringer før søknadsfrist ca. 1. juni 2015.  
 
DFS er tydelige på at dagens ordning med prosjektstøtte ikke er tilpasset DFS sin praktiske 
virksomhet, og medfører en detaljstyring av organisasjonens aktiviteter og bruk av midler. 
Organisasjonen får slik sett liten frihet til styring av tildelte midler for å nå organisasjonens mål. 
Solli-utvalget anbefaler også en modell med større grad av grunnstøtte (driftstøtte), der 
organisasjonens faste aktiviteter tildeles grunnstøtte istedenfor prosjektstøtte for å sikre større 
forutsigbarhet.  
 
Dagens regjering har i Sundvollen-erklæringen1 uttalt at vilkårene for frivillige organisasjoner skal 
bedres, de økonomiske ordningene skal styrkes, og at reglene skal gjøres enklere og mindre 
byråkratisk. Det pågår for tida en prosess der departementene ser på en samordning av 
begrepsbruk og en forenkling av tilskuddsordningene, som for så vidt også er i samsvar med Solli-
utvalgets anbefalinger. 
 
Som bakgrunn for budsjettsøknaden er gjeldende tilskuddsordning til frivillige organisasjoner og 
virksomhet over forsvarsbudsjettet (kapittel 1719, post 71) er beskrevet sl ik av FD: 
 
«Målet med tilskuddsordningen 
Forsvarsdepartementet ønsker å stimulere til økt kunnskap om og forståelse for norsk sikkerhets - 
og forsvarspolitikk, og at samfunnet bidrar til, og støtter opp under Forsvarets mål og 
prioriteringer. Organisasjoner og virksomhet som støtter opp om Forsvarets oppgaver eller bidrar 
til å styrke befolkningens kunnskap og forståelse av norsk forsvars- og sikkerhetspolitikk, kan 
                                                           
1 Politisk plattform for en regjering utgått av Høyre og Fremskrittspartiet. Sundvollen, 7. oktober 2013. 



søke midler over Forsvarsdepartementets budsjett, kapittel 1719 Fellesutgifter og tilskudd til 
foretak under Forsvarsdepartementet, post 71 Overføring til andre. Tildelingen skjer etter gitte 
kriterier. 
 
Målgrupper 
Tilskuddsordningen er i hovedsak ment for medlems-, interesse- og frivillige organisasjoner, og 
andre ikke- offentlige aktører. I praksis vil dette bety to hovedgrupper: 
 

 Gruppe 1: Organisasjoner og virksomhet som har som hovedmål å drive 
forsvarsrelatert virksomhet. 

 Gruppe 2: Organisasjoner og virksomhet som planlegger å iverksette prosjekt som er 
relevant for Forsvaret eller norsk forsvars- og sikkerhetspolitikk. Dette kan være film- 
og bokprosjekter, utstillinger og arrangementer, medietiltak og andre aktiviteter som 
vil bidra til å kommunisere sikkerhets- og forsvarspolitiske temaer, eller på annen måte 
bidra til engasjement omkring Forsvaret og norsk forsvars- og sikkerhetspolitikk.  
 

Gruppe 1: Drifts- og prosjektstøtte til organisasjoner som har som hovedmål å utøve 
forsvarsrelatert virksomhet. 
Driftsstøtte kan gis til faste administrative utgifter, som for eksempel kontor og lønn. 
Prosjektstøtten knyttes til organisasjonens aktiviteter som gjennomføres for å nå organisasjonens 
mål. I vurderingen av søknadene, legger Forsvarsdepartementet stor vekt på at organisasjonene 
har gode prosjektbeskrivelser og klare mål for sin virksomhet og sine prosjekter, og at 
prosjektene og aktivitetene for øvrig faller inn under de gitte kriteriene for tildeling av tilskudd.  
 
Annen prosjektstøtte (Gruppe 1 og 2) 
Forsvarsdepartementet tildeler annen prosjektstøtte to ganger i året. Muligheten for å søke kun 
prosjektstøtte er særlig relevant for virksomheter under gruppe 2. Alle virksomheter som 
planlegger å iverksette et prosjekt som er relevant for Forsvaret eller norsk forsvars- og 
sikkerhetspolitikk kan søke.  Se eksempler på prosjekter under «Målgrupper». 
 
Organisasjoner som har som hovedmål å drive forsvarsrelatert virksomhet (gruppe 1), kan søke 
støtte til prosjekter som ikke kunne forutsees ved søknadsfristen for drifts- og prosjektstøtte. 
Prosjektene det søkes støtte til må være konkrete og tidsavgrensede aktiviteter eller 
arrangementer, og falle inn under de gitte kriteriene for tilskudd. 
 
Kriterier 
Følgende kriterier for tildeling av støtte vektlegges: 
 

 Prosjekter som støtter opp under Forsvarets virksomhet. 

 Prosjekter som fremmer rekruttering til Forsvaret. 

 Prosjekter som omfatter tverrsektorielt samarbeid. 

 Aktivitet og prosjekter med betydelig informasjonseffekt. 

 Dagsaktuelle og prioriterte saker. 

 Prosjekter som fremmer Forsvarets forankring. 

 Prosjekter som bidrar til ivaretakelse av veteraner. 

 Prosjekter som ikke dupliserer eller konkurrerer med Forsvarets egen virksomhet. 

 Prosjekter som fremmer samarbeid mellom organisasjoner og dermed medfører 
synergieffekter. 

 Prosjekter som fremmer rekruttering av kvinner. 
 



Generelt om vurdering av prosjektstøtte 

Prosjektstøtte vil normalt betinge en egeninnsats, med mindre en vurdering av 

prosjektet/organisasjonen tilsier noe annet. 

 

Prosjektstøtten skal i hovedsak benyttes til selve aktiviteten. Det vil vurderes individuelt hvorvidt 

prosjektstøtten også skal omfatte prosjektbaserte lønns- og driftsutgifter. Dette skal begrenses til 

det strengt nødvendige og behovene må være godt dokumentert i søknaden. 

 

Krav til søker 

Organisasjonene som søker støtte må være registrert i Brønnøysundregisteret.  

 

Søker må utarbeide målsettinger og indikatorer for måloppnåelse for aktiviteter og prosjekter det 

søkes støtte til. Det settes høye krav til realistisk ambisjonsnivå og forsvarlig forvaltning av 

tildelte midler. Videre vektlegges det god planlegging av virksomheten og at kostnadene står i 

forhold til driften/tiltakets mål og antatte effekt. Budsjett må legges frem. 

 

Oppfølging og kontroll 

Tilskuddsmottakere må rapportere til Forsvarsdepartementet om gjennomføring og resultater. 

Regnskap attestert av statsautorisert revisor må legges frem. 

 

Vi gjør oppmerksom på at Forsvarsdepartementet kan kreve innsyn i regnskapet for tildelte 

midler for å kontrollere at midlene nyttes etter forutsetningene, jf. Reglement for økonomistyring 

i staten, § 15. Riksrevisjonen kan kontrollere bruken av midlene, j f. Bevilgningsreglementet § 10 

og Lov om Riksrevisjonen § 12, tredje ledd. Dersom midlene ikke er brukt i samsvar med 

retningslinjer, kriterier og tildeling, eller måloppnåelsen ikke ansees som tilfredsstillende, vil 

dette kunne få konsekvenser for eventuell fremtidig tildeling. 

 

Evaluering 

Evaluering og utvikling av ordningen er en kontinuerlig prosess. Som en følge av dette må det 

påregnes at det kan gjøres endringer i regelverk og retningslinjer fra et budsjettår til det neste 

som kan endre prioriteringer og utfall av søknadene.» 

 
Administrasjonens drøfting 
I løpet av 2014 vil gjennomgangen av DFS forhåpentligvis avklare vårt framtidige oppdrag i 
forhold til både Forsvaret og samfunnet for øvrig, og offentlig finansiering av dette. Det synes å 
være bred politisk enighet om at organisasjonen trenger større forutsigbarhet i finansiering av 
våre forsvars- og samfunnsoppgaver. Samtidig ser vi på muligheter for nye inntektskilder til 
organisasjonsutvikling og aktiviteter som vi ønsker å videreutvikle med mindre offentlige tilskudd. 
I 2016 vil vi trolig få et budsjett med en bredere finansiering enn tilfellet er i dag. 
 
Slik situasjonen er nå mener administrasjonen at det i framtida er mer formålstjenlig å behandle 
økonomisk prognose økonomidelen av langtidsplanen på Skyttertinget. Dersom vi i framtida 
søker flere finansieringskilder, også markedsinntekter, vil en slik modell bli mer relevant og 
oversiktlig for Skyttertinget. Skyttertinget vil gjennom behandling av prognosen gi overordnede 
føringer for hvilke aktiviteter som skal prioriteres i god tid før styret starter sitt budsjettarbeid, 
som sammen med prognosen danner grunnlag for DFS sin søknad om offentlige midler 
påfølgende år. 
 
 



Planlagt virksomhet 2016 
Planlagt virksomhet i 2016 tar utgangspunkt i vårt gitte oppdrag (grunnreglene) og vedtatt 
langtidsplan. Langtidsplanen inneholder 6 satsingsområder for organisasjon i planperioden 2012 
– 2016:  
 

- Samarbeid med Forsvaret 
- DFS rolle som samfunnsaktør 
- Ungdom og rekruttering 
- Utdanning og kompetanse 
- Arrangement- og anleggsutvikling 
- Organisasjon og økonomi 

 
Langtidsplanen skal rulleres på Skyttertinget 2014. I budsjettsøknaden for 2016 fokuseres det på 
gjennomføring av satsingsområdene med vedtatte tiltak, miljøpakkemidler og bidrag til sikring av en 
desentralisert skytebanestruktur som er fundamentet for utøving av aktiviteten i DFS. Søknad om 
driftsstøtte inneholder tradisjonelt utgifter til administrasjon, anleggsvirksomheten, informasjon og 
markedsføring samt støtte til samlag og landsdelskretser. Prioritering av prosjekter følger av 
langtidsplanen og økonomisk prognose.  
  
1. Samarbeid med Forsvaret 
DFS søker gjennom satsingsområdene i langtidsplanen å legge forholdene best mulig til rette for vårt 
virksomhetsområde.  
 
I Solli-utvalgets rapport framgår det at samarbeidet med DFS har vært og er av stor betydning for 
Forsvaret, både operativt og økonomisk. Gjennom DFS’ grunnregel § 1-11 og samarbeidsavtale 
mellom DFS og Heimevernet (HV) gis Forsvaret rett til å inngå avtale med skytterlagene om bruk 
av skytebanene. For HV er samarbeidet og avtalene med DFS avgjørende for et desentralisert 
trenings- og øvingskonsept. Tilgangen til lokale baner og infrastruktur for trening og øving sparer 
ressurser, ved at tiden mannskapene er inne til tjeneste utnyttes optimalt og kravet til 
lokalkunnskap ivaretas. Et økt bidrag fra HV til samfunnet i forbindelse med beredskap og 
krisehåndtering, vil øke behovet for et tett samarbeid om bruk av skytebaner og skytterhus.  
 
Til tross for utviklinga av Forsvaret mot økt profesjonalisering, er førstegangstjeneste i operative 
avdelinger avgjørende for å ha et godt grunnlag for rekruttering. Den motivasjon, de holdninger 
og ferdigheter soldatene har med seg inn til førstegangstjeneste er av stor betydning for 
Forsvaret. Gjennom sitt ungdomsarbeid utvikler DFS gode holdninger og motiverer for tjeneste 
innenfor de ulike forsvarsgrenene, i tillegg til å utvikle gode skyttere. Spesielt rekruttering av 
jenter har et potensiale, ettersom ca. 25 % av DFS’ 13 000 medlemmer under 18 år er jenter.  
 
DFS ønsker å styrke det forpliktende samarbeidet med Forsvaret gjennom flere utdannings- og 
rekrutteringstiltak samt videreutvikling av avtalene om bruk av baner/bygningsmasse. DFS har over 
flere tiår hatt samarbeidskurs med HV for utdanning av skyteinstruktører. DFS har gjennom 2014 
videreutviklet samarbeidet med spesielt tilrettelagte kurs for Forsvarets personell i opplæring på 
HK416. Vi ser at også et behov for bedre informasjon om DFS virksomhet til Forsvaret generelt.  
 
DFS har inngått en intensjonsavtale med Forsvarets personell- og vernepliktssenter (FPVS) der 
DFS, som støtteorganisasjon for Forsvaret, skal støtte FPVS med å rekruttere etterspurt 
kompetanse til totalforsvaret. Hensikten med samarbeidet er blant annet å utnytte hverandres 
kompetanse og øke kunnskapen om hverandres virksomhet, samt tilrettelegge for rekruttering til 
tjeneste og utdanning i Forsvaret. DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige 
skyttere, som er spesielt interessant med hensyn til rekruttering av personell til Forsvaret.  



 
Langtidsplanen har en målsetting om å gjøre DFS mer kjent for veteraner i Forsvaret, og vi vil i 
perioden søke samarbeid med veterantjenesten om gjensidig informasjonsvirksomhet.  
 
2. DFS som samfunnsaktør 
Et sentralt satsingsområde i langtidsplanen er å tydeliggjøre og synliggjøre DFS sin viktige 
samfunnsrolle mot offentlige myndigheter og politikere. Solli-utvalget har konkludert med at DFS 
er av vesentlig betydning ikke bare for Forsvaret, men også for samfunnet for øvrig. Den 
desentraliserte skytebanestrukturen er en forutsetning for at det kan utøves organisert 
våpenopplæring, og at skyting kan foregå i organiserte og kontrollerte former over hele landet. 
DFS er i kraft av sin størrelse, utbredelse og kompetanse, samt med sitt brede tilbud om 
våpenopplæring og fokus på våpensikkerhet, en viktig aktør for utvikling av god våpenkultur i 
Norge. 
 
En desentralisert skytebanestruktur er også av stor betydning for jegerne og viltforvaltningen i 
Norge. Årlig gjennomføres det ca. 70-80 000 av totalt ca. 100 000 skyteprøver for storviltjegere 
på skytterlagenes baner.  
 
DFS bør delta aktivt i utforming av lovverk rundt våpeninnehav og -bruk. Grunnet sin utbredelse 
og store medlemsmasse bør DFS ha en sentral plass i formidling av kunnskap om regelverket. 
 
Noen skytterlag har samarbeid med politiet om bruk av skytebaner. Økt fokus på bevæpning og 
våpenopplæring i politiet gjør at det bør etablereres et mer formalisert samarbeid med 
Politidirektoratet (POD) knyttet til bruk av skytebaner, og samarbeid om opplæring i 
skyteferdigheter. 
 
DFS tilbyr et bredt spekter av skyteaktiviteter med rifle. Et stort antall trenings- og 
konkurranseaktiviteter brukes som virkemiddel for å nå de mål som er beskrevet i 
formålsparagrafen. Det unike med skytesporten i DFS er at både kvinner og menn, jenter og 
gutter, konkurrerer i samme klasser. Dette, kombinert med at skyting er en aktivitet man kan 
utøve hele livet, gir et helt særegent miljø i DFS. Samholdet er sterkt, på tvers av  kjønn, 
generasjoner og sosial status. Livsløpsverdien og miljøet er organisasjonens viktigste bidrag til 
folkehelsa, og verdien kan videreutvikles. 
 
DFS vil videre arbeide for å styrke vår synliggjøring og samfunnsengasjement gjennom å 
videreutvikle Landsskytterstevnet som organisasjonens flaggskip, og ha et aktivt forhold til 
media. Skytingens Dag skal revitaliseres som en arena for markedsføring av DFS som 
organisasjon.  
 
3. Ungdom og rekruttering 
Skytterstyret ønsker gjennom langtidsplanen å gjennomføre flere tiltak for å styrke rekrutteringa. 
Dette gjelder særlig lederutvikling, aktivitetsstøtte samt kurs og samlinger for tillitsvalgte.  
 
De øvrige breddetiltaka – som Skyteskoler, Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, 
Forsvarsmerket og skolenes landskonkurranse i geværskyting – opprettholdes og styrkes gjennom 
informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. Nye trekk i aktiviteten blir 
støtte til rekrutteringa til Forsvarets nye struktur, herunder også rekruttering av kvinner til 
tjeneste i Forsvaret.  
 



DFS vil sterkt framheve den holdningsskapende virksomhet som ligger i bunnen for all 
skyteaktivitet. Skytterne opparbeider en god evne til å følge regler og bestemmelser for 
opptreden og behandling av skytevåpen. En egenskap som samfunnet har uvurderlig nytte av.  
 
Norges Skytterstyre har en klar intensjon om at kostnadene med å være aktiv skytter i 
ungdomsklassene i vår virksomhet skal holdes under kontroll. Skytterstyret vil således arbeide for 
å gjeninnføre ordninga med ammunisjonsbidrag spesielt retta mot skyttere under 18 år for å 
styrke rekruttering av ungdommer. Administrasjonen har en dialog med FD om ordninga, også 
eventuelle endringer i innretning av ordninga.  
 
4. Utdanning og kompetanseutvikling 
Langtidsplanen legger opp til en satsing på kompetanseutvikling i hele organisasjonen, noe som også 
medfører et visst økonomisk løft for utdanningsavdelingen. Hovedmålet for kompetanseløftet er at 
flest mulig skyttere skal rekrutteres gjennom motiverte og kvalifiserte tillitsvalgte som tilrettelegger 
optimalt for økt aktivitet i alle DFS sine disipliner.  
 
Satsingen på rekruttering av instruktører og tillitsvalgte gjennom styrking av kurstilbudet er sentralt i 
den fornyingsprosessen DFS er inne i. Dette gjenspeiler seg i alle satsingsområder i langtidsplanen, 
der eksempelvis skytebanekontaktordninga er styrket med regionale skytebanekontakter som får 
ekstra opplæring og oppfølging fra kontorets anleggsavdeling.  
 
Organisasjonen har innført nytt administrasjonsprogram og nye web-løsninger som kontinuerlig 
videreutvikles. For å utnytte systemene trengs det god opplæring og oppfølging, og her vil samlagas 
IT-kontakter bli sentrale i den videre utviklinga.  
 
Forutsatt at kursvirksomheten rettet mot Forsvarets behov øker som forventet, innebærer 
langtidsplanen en ekstra stilling fra 2015. I første omgang tenkes stillingen etablert som 
prosjektstilling over to år i samarbeid med HV. Vi planlegger å søke om ekstra prosjektstøtte til denne 
i perioden 2015-16 etter nærmere dialog med HV. 
 
5. Arrangement- og anleggsutvikling 
Landsskytterstevnet er organisasjonen sitt utstillingsvindu, og vår viktigste arena for å vise fram hva 
DFS er og står for. Gjennom tettere samarbeid med arrangør og flere utenomsportslige opplevelser 
ønsker vi å videreutvikle Landsskytterstevnet som et sportslig mønsterarrangement i DFS sin regi.   
 
For å heve den generelle standarden på arrangement og forhåpentligvis å gjøre disse mer attraktive 
ønsker Norges Skytterstyre å gjennomføre konkrete tiltak rettet mot videreutvikling av våre 
arrangementer. Tiltakene retter seg særlig mot framtidige TV-konsept slik at arrangement også 
utenfor Landsskytterstevnet kan gjøres attraktive for TV-ruta. I en framtid med muligheter for mer 
kommersiell finansiering av spesielt LS er det særdeles viktig å bli mer synlige i medieverden.  
 
Skytterstyret ønsker også å rette fokus mot våre feltmessige øvelser. Skyttertinget vedtok i 2013 
handlingsplan for feltskyting som inneholder flere konkrete tiltak for å øke aktiviteten.  
 
Skytebaner/anlegg 
Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca. en tredjedel til anleggssektoren. Av disse 
midlene er ca. 5-6 mill. kr. øremerka til støyforbedringstiltak på eksisterende baner med høyt 
støynivå, såkalte miljøpakkemidler. Tiltakene planlegges videreført i mange år framover. 
Intensjonen med prosjektet er å verne eksisterende virksomhet mot avvikling som følge av 
skjerpede krav til støyutslipp og støykonsesjonsbehandling innført i 1993. DFS samarbeider med 
Miljødirektoratet utvikling av skytebaneregister som vil gi både DFS sentralt og 



skytebanekontaktene bedre oversikt på status for skytterlagenes skytebaner. Det er innført en 
ordning med regionale skytebanekontakter som skal bidra til bedre oppfølging av samlagenes 
skytebanekontakter. Disse vil også bli en kompetanseressurs for Skytterkontoret. 
 
Vi har satt opp en 4-års plan som følger søknaden om offentlig støtte. FD har gitt positive signal 
på en mer langsiktig vurdering av miljøpakkeanlegg, noe som kan sikre bedre 
gjennomføringsevne.  
 
For å holde økonomiske rammer innen anleggssektoren har Norges Skytterstyre fra januar 2012 
innført midlertidig stopp i tilsagn av ordinære banebidrag. Dette som følge av et etterslep i 
utbetaling av bidrag. I løpet av 2015 er vi etter planen à jour med utbetaling av til sagn, slik at den 
midlertidige stoppen kan oppheves forutsatt at det er økonomi til å fortsette med ordninga.   
 
DFS har betydelige kostnader til juridisk og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende 
baner eller å bygge nye, lengre vekk fra bebyggelse. Et økende press for flytting av baner vekk fra 
boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand. Vi ser det som særdeles 
viktig å opprettholde denne spisskompetansen.  
 
Med dagens strenge rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største betydning å 
beholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, og bidrar 
dermed til betydelig verdiskapning i samfunnet. Solli-utvalget er i sin anbefaling tydelige på 
viktigheten av å opprettholde en desentralisert skytebanestruktur, også relatert til Forsvarets behov. 
I langtidsplanen har vi lagt til grunn at det skal være en skytebane innen rimelig reiseavstand, for å 
opprettholde og styrke aktiviteten.  
 
Elektronisk målmateriell  
Etter framdriftsplanen skal nytt målmateriell for feltskyting, stang- og felthurtigskyting være klart 
til LS 2015. Overgangen til elektronisk målmateriell med tilhørende publikumsløsninger på LS vil 
koste DFS ca. 2,5 mill. kr. Kostnaden tas inn som avskrivning over 10 år, og belastes arrangement. 
Avskrivningskostnad må finansieres med egne midler.  
 
6. Organisasjon og økonomi 
Rammebetingelsene er delvis synliggjort gjennom bevilgningen over Statsbudsjettet de siste to årene. 
Solli-utvalget anbefaler at denne rammen legges til grunn for framtidig støtte, justert med 
kompensasjon for lønns og prisstigning. I tillegg har vi tatt kontakt med andre departement for om 
mulig å kunne få støtte til deler av virksomheten som FD har signalisert mindre støtte til. 
Administrasjonen håper at gjennomgangen av DFS sin framtidige forsvars- og samfunnsrolle vil gi 
større forutsigbarhet offentlig støtte framover. 
 
For å utvikle organisasjonen og aktivitetene våre videre er DFS likevel avhengig av nye, frie inntekter. 
Norges Skytterstyre har vedtatt omdømme- og merkevarestrategi, og skal utvikle ny 
kommunikasjonsstrategi og handlingsplan for markedsinntekter. Utvikling av digitale verktøy for 
kommunikasjon og publisering på mobile enheter er en del av denne strategien. Den mobile 
løsningen (app) blir lansert på Landsskytterstevnet i Sandnes. 
 
Som tidligere nevnt i saksutredninga vil det trolig bli endring i finansieringsmodellen i 2016 som følge 
av Solli-utvalgets rapport. Det er likevel viktig å prioritere hvilke aktiviteter DFS skal satse på 
framover, og hvordan Skyttertinget ønsker å bruke tilgjengelige midler best mulig.  
 
I budsjettsøknaden blir prioriterte aktiviteter i langtidsplan og justert økonomisk prognose lagt til 
grunn i søknad om ordinær støtte. Prognosen tar utgangspunkt i de siste års bevilgninger og Solli -



utvalgets anbefaling om framtidig offentlig støtte. Den samlede søknadssum om ord inære 
offentlige midler for 2016 blir da 32 mill. kr, som fordeles mellom på drift og prosjektstøtte. I 
tillegg kommer tidsavgrensede og nye prosjekter som det kan søkes egne midler til.  

 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak på 
Skyttertinget 2014: 
 

Det søkes om offentlige tilskudd på kr 32 000 000 for år 2016. Norges Skytterstyre får fullmakt til 
å tilpasse søknad til FD om drift- og prosjektstøtte i samsvar med langtidsplan og føringer som er 
gitt i langtidsplanenes økonomiske prognose.  Norges Skytterstyre får videre fullmakt til å søke 
andre finansieringskilder om offentlig støtte.  

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonenes forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 46/2014  Sakliste til Skyttertinget 2014 

 
Skyttertinget 2014 avholdes på Quality Residence Hotel lørdag 2. august 2014 med møtestart  
kl. 08:30. 
 
Saklisten bestemmes slik: 
 

1. Skyttertingets konstituering 

2. Norges Skytterstyres årsmelding for 2013 

3. Årsregnskap for 2013 med årsberetning 

4. Forslag om endring av formålsparagraf 

5. Forslag om endringer i DFS lover 

6. Søknad om tildeling av LS 2018 

7. Rullering av Langtidsplan 2012-2016         

8. Forslag om å skille repetervåpen og AG3 ved Stangfinalen på LS 

9. Forslag om endring av regelverk for linksskyttere 

10. Forslag om at sammenslåing av samlag og endring av samlagsgrenser delegeres til Norges 

Skytterstyre   

11. Satser for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte 

12. Søknad om offentlig støtte 2016 

13. Valg 

 
I forbindelse med sak 4 vil det bli anmodet om at Arne Solli, som leder i Solli-utvalget, får holde et 
innlegg om Solli-utvalgets arbeid, herunder orientere om utvalgets forslag til ny formålsparagraf 
for DFS. 
 
I forbindelse med utarbeidelse av ny kommunikasjonsstrategi for DFS, vil det bli anmodet om at 
Jacob Lund, som i denne sammenheng er engasjert av DFS, får redegjøre for dette arbeidet. 
 
 
 



 Sak 47/2014  Ny kinnstøtte til Sauer 200 STR 

 
Det over tid vært etterlyst en kinnstøtte som er lettere regulerbar til Sauer 200 STR. Særlig har 
dette vært tema ved bruk av lagsvåpen. Her nyttes den samme riflen av forskjellige skyttere flere 
ganger i løpet av en kveld. 
 
Nordisk teknisk utvalg (NTU) har i en periode arbeidet med dette tema sammen med SIG Sauer. 
Norges Skytterstyre er informert om arbeidet, og til en viss grad utviklingen. 
SIG Sauer har nå ferdigstillet en ny kinnstøtte som er lettere å regulere og som NTU anbefaler 
montert på alle 200 STR rifler.  
Den nye modellen har en meget rask høyderegulering, mens regulering i side, tilting og 
fram/tilbake forflytning i lengderetningen er som før. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har fått seg forelagt den endelige prototypen av ny kinnstøtte, som o gså tas 
med til styremøtet. Dette synes å være en vesentlig forbedring, særlig for lagsvåpen som skal 
kunne nyttes av skyttere med store anatomiske forskjeller. Teknisk sett ansees dette å være en 
klar forbedring av våpenet.  Pr 19.mai 2014 bekrefter Sauer at den nye kinnstøtten ikke vil 
påvirke våpenets pris. Noe som også har vært NTU’s utgangsposisjon i forhandlinger med SIG 
Sauer om den økonomiske side av saken.  
 
All den tid kinnstøtten lett kan reguleres i høyden vil nok skyttere ønske å benytte seg av  denne 
mulighet i en og samme konkurranse/gjennomføring av standard program med flere stillinger. 
Dette er iht. gjeldende regelverk ikke tillatt (Skytterboka 6.114 Kinnstøtte). 
 
Dagens regulering ”kinnstøtten kan ikke flyttes i løpet av en sammenhengende skyting” er en arv 
fra internasjonal skyting. Dette trenger ikke DFS å ta hensyn til. Det er i tillegg administrasjonens 
vurdering at kontrollregimet av dagens regelverk vil bli for omfattende og krevende dersom ny 
kinnstøtte godkjennes samtidig som regelverket beholdes. 
 
Administrasjonen konkluderer med at den nye kinnstøttemodellen er en klar forbedring av Sauer 
200 STR. For å unngå et omfattende kontrollregime anbefales det også at DFS tillater flytting av 
kinnstøtten i sammenhengende konkurranser/program og at regelverket endres ved å stryke 
andre setning i pkt. 6.114 Kinnstøtte i Skytterboka.    
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
1. Ny modell av kinnstøtte til Sauer 200 STR godkjennes.  
2. Skytterbokas pkt. 6.114, andre setning, strykes. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 48/2014  Plan for utdanningsvirksomheten 2015 

 
Det vises til notat i styremøte i mai om endrede tidspunkt og organisering av den sentrale 
kursvirksomheten. 
 
Forslag til normaltidspunkter for den sentrale kursvirksomhet i perioden 2015 - 2017:  
 

2. helgen i januar Kurs for nye tillitsvalgte.  
4. – 6. helg Regionale seminar  
Mars Skyteinstruktørkurs 1 for Forsvaret. 
April Skyteinstruktørkurs 1 DFS/HV. 
Juli Stang- og felthurtigskytingskurs for kvinner, Østlandet. 
Juli Stang- og felthurtigskytingskurs for kvinner, Sørlandet. 
Juli Stang- og felthurtigskytingskurs for kvinner, Vestlandet. 
Juli Stang- og felthurtigskytingskurs for kvinner, Midt-Norge. 
Juli Stang- og felthurtigskytingskurs for kvinner, Nord-Norge 
Sept. Skyteinstruktørkurs 1 for Forsvaret. 
Oktober Skyteinstruktørkurs 2 DFS/HV. 
Nov. Skyteinstruktørkurs 1a, Østlandet. 
Nov. Skyteinstruktørkurs 1a, Sørlandet. 
Nov. Skyteinstruktørkurs 1a, Vestlandet. 
Nov. Skyteinstruktørkurs 1a, Midt-Norge. 
Nov. Skyteinstruktørkurs 1a, Nord-Norge. 
Nov. Skyteinstruktørkurs 1 for Forsvaret. 

 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
 

1) Normaltidspunkter for følgende sentrale kurs endres for å bli bedre tilpasset DFS 
årssyklus, valgperiode og aktiviteter slik: 

 Kurs for nyvalgte arrangeres primært andre helgen i januar.  

 Regionale seminar legges normalt til perioden 4. – 6. helgen etter nyttår.  

 Instruktørkurs 1a for landsdelene arrangeres i oktober/november. 
 

2) Turnus for regionale seminar endres slik at det blir ett årlig seminar etter denne rullering:  

 2015: Midt-Norge og Nord-Norge landsdeler. 

 2016: Østlandet og Sørlandet landsdeler. 

 2017: Midt-Norge, Nord-Norge og Vestlandet landsdeler.  
 

3) Samlagsinstruktører deltar i Regionale seminar i perioden 2015 – 2017. 

 Dette som et alternativ til instruktørkurs 3. Kostnader omfordeles fra kurs 3 til RS 
innenfor de siste års rammer. Deler av RS benyttes som arbeidsforum med drøfting 
og planlegging av hvordan styrke rekrutteringen i det respektive samlag.  

 
4) Møte/kurs for regionale skytebanekontakter samlokalisert med RS. 

 Dette for å presentere ordningen for samlagene, og for å bli kjent på tvers av  
samlagene. Utgifter dekkes over DFS anleggsbudsjett.   

 
 

 



5) Intensivere det sentrale tilbudet til ett årlig instruktørkurs 1a i hver landsdel.  

 Det vil si en økning fra 2 til 5 årlige kurs til en ekstra kostand for DFS på ca. 150 000 
kroner. 

 
6) Det søkes i januar 2015 til FD om midler til en egen prosjektstilling som primært skal ta 

seg av kontakt med- og oppfølging av DFS sin virksomhet knyttet mot Forsvaret og 
Forsvarets avdelinger.  

 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 49/2014  Budsjettjustering 2014 

 
Administrasjonen har utarbeidet forslag til budsjettjustering. Budsjettjusteringen gje lder Norsk 
Skyttertidende (NST), IKT-løsninger og finansinntektene. 
 
Regnskapet for Norsk Skyttertidende for 2013 viser et underskudd på ca. kr 149.000. I et første 
forsøk på å bedre balansen i 2014 må enkelte av kostnadspostene reduseres, dels for å redusere 
de totale kostnadene men også for å tilpasse kostnadsnivået på andre enkeltposter for å kunne 
gjennomføre den aktiviteten som kreves for å produsere 6 utgivelser i 2014.  Administrasjonen 
ser det ikke som noe alternativ å øke abonnementsinntektene gjennom økning i 
abonnementsprisen. 
 
Regnskapet for IKT-løsninger viste i 2013 et overskudd på ca. kr 270.000.  Dette var nesten kr 
200.000 mindre enn forutsatt i budsjettet, noe som i hovedsak skyldtes merbruk av 
konsulenttjenester til feilrettinger samt forbedre tjenestene som tilbys skytterlagene i ”Mitt 
DFS”.  Budsjettet for 2014 må også her justeres for å gi rom for å bruke mer midler på 
konsulenttjenester samt ta høyde for kostnader som vil påløpe, men som ikke er hensyntatt i 
budsjettet.   
 
Det er budsjettert med kr 400.000 i finansinntekter.  Regnskapet for 2013 viste ca . kr 155.000, 
dvs. at anslaget i utgangspunktet er for høyt. 
 
Administrasjonens drøfting 
Norsk Skyttertidende: 
Norsk Skyttertidendes kostnader med drifting av eksterne systemer (i første rekke 
abonnementsregister og reiseregningsportal) beløper seg årlig til kr 15.000.  Dette er ikke 
hensyntatt i tidligere budsjetter og heller ikke i vedtatt budsjett for 2014.  Økningen dekkes inn 
ved å sette kr 0 i postene til anskaffelse av utstyr samt redusere utgiftene til markedsføring samt 
ved justering av andre poster.   
 
Reduksjon i annonseinntekter er foreløpig korrigert litt ved å redusere utgifter til produksjon og 
distribusjon etter regnskapstallene 2013. Her jobber vi med en ytterligere reduksjon av 
trykningsutgifter gjennom reforhandling av avtale. Administrasjonen vil i løpet av året kjøre en 
anbudskonkurranse på trykking av NST (etter at endelig framtid for NST er vedtatt).  
 
 
 



IKT-løsninger: 
Gjennomgang av inntektssiden viser at vi kan øke budsjettet for salgsinntekter med kr 84.000 i 
forhold til vedtatt budsjett.  Årsaken til dette er at det er blitt drøyt 50 abonnenter på 
hjemmeside-løsningen til Episerver.  
 
Kostnadssiden er økt med kr 95.000 der den største økningen er gjort i enkeltpostene lisenser for 
videresalg (kr 60.000), konsulenthonorarer EDB (kr 120.000) og ansvarsforsikring (kr 50.000).  
Økningen er finansiert ved reduksjon i andre enkeltposter uten at dette i vesentlig grad fører til 
svekkelse av den tjenesteytelsen som prosjektet skal gi til skytterlag og skyttersamlag.  Sammen 
med økningen i salgsinntektene vil budsjettendringen ikke føre til større nedgang i det 
budsjetterte resultatet enn kr 11.000. 
 
Finansinntektene: 
Administrasjonen skal ha den årlige dialogen med vår kontakt i Danske Bank AS i nær fremtid.  
Der vil vi forsøke å forhandle oss til en bedre avkastning på særvilkårskonto og garantikontoer 
som pr dags dato gir oss 1,4 %.  En vil i tillegg drøfte muligheten for plassering i såkalte 
rentefond, en plassering som heter seg å være uten risiko, men som kan gi noe høyere avkastning 
enn den vi har pr dags dato.  En eventuell økning i finansinntektene som følge av dette vil neppe 
gi kr 400.000, men ligge nærmere kr 250.000. 
 
Sammendrag av endringene i budsjettene 

 Oppr. res Justert res Endring 

Norsk Skyttertidende 0 0 0 

IKT-løsninger 511.100 500.000 -11.000 

Finansinntekter 400 000 250.000 -150 000 

Sum endring   -161.000 

Totalresultat opprinnelig budsjett   1.202.000 

Totalresultat endret budsjett   1.041.000 

 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
 
Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering: 
 

Post Tekst 
Regnskap Budsjett Justert 

Endring 
2013 2014 

budsjett 
2014 

    
 

Note 11 Budsjett for Norsk Skyttertidende 
  

 
     

 
Inntekter 

    

 
Annonseinntekter 361 143 475 000 430 000 -45 000 

 
Abonnementsinntekter 1 974200 1 980000 1 980000 

 

 
Sum driftsinntekter 2 335343 2 455000 2 410000 -45 000 

     
 

 
Utgifter 

   
 

 
Trykningsutgifter 570 000 600 000 575 000 -25 000 

 
Porto- og distribusjon 424 319 450 000 440 000 -10 000 

 

Sum produksjons-
/distribusjonskost 994 319 1 050000 1 015000 

 
-35 000 

     
 



 
Lønnskostnader 970 203 1 000000 1 000000 0 

     
 

 
Annen kostnad 

   
 

 
Driftsavtaler 15 119 

 
15 000 +15 000 

 
Inventar, kontormaskiner osv 34 890 10 000 0 -10 000 

 
Revisjonshonorar 17 763 20 000 20 000 

 

 
Andre honorarer 58 417 20 000  20 000 

 

 
Kontorrekvisita 14 249 10.000 10 000 

 

 
Telefon og porto 33 001 35 000 35 000 

 

 
Reise- og oppholdsutgifter 333 132 292 000 292 000 

 

 
Markedsføring 9 610 15 000 0 -15 000 

 
Forsikring 3 277 3 000 3 000 

 

 
Sum annen kostnad 519 458 405 000 395 000 -10 000 

 
 

   
 

 
Driftsresultat -148 637 0 0 0 

 
Note 12  Budsjett for IKT-løsninger 

      

 Salgsinntekter 1 860 880 1 816000 1 900000 +84 000 

      

 

Lisenser hjemmesider for 
videresal 67 415 50 000 110 000 

+60 000 

 Lønnskostnader 58 751 100 000 50 000 -50 000 

      

 

Annen kostnad 
   

 
 Drift/vedlikehold nytt system 428 706 560 000 500 000 -60 000 

 Inventar kontormaskiner osv. 24 065 30 000 30 000  

 Konsulenthonorarer EDB 901 229 450 000 570 000 +120000 

 Kontorrekvisita 10 440 10 000 10 000  

 Telefon og porto 38 007 50 000 50 000  

 

Reise- og oppholdsutgifter 1 391 50 000 20 000 -30 000 

 

Markedsføring 8 371 5 000 10 000 +5 000 

 

Ansvarsforsikring 52 767 
 

50 000 +50 000 

 

Sum annen kostnad 1 464 976  1155 000 1 240000 +85 000 

 Driftsresultat 269 738 511 000 500 000 -11 000 

 
Finansposter 
Budsjettet til finansinntektene reduseres med kr 150.000 til kr 250.000. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 50/2014  Hovedbegivenheter 2015 

 
Hovedbegivenheter 2015 vedtas slik: 
 
Tidspunkt Arrangement  
 
Ubestemt NM i skifeltskyting, arrangør ubestemt  
 
29 mai.– 31. mai Norgescupstart i baneskyting, Midt-Norge 
 
13. og 14. juni Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
28. juli – 1. august Norgescup i baneskyting, Østlandet 
 
31. juli – 7. august Landsskytterstevnet, Lesja 
 
15. og 16. august Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner   
 
22. og 23. august  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
28 - 30. august Norgescupavslutning i baneskyting, Vestlandet 
 
3. – 5. september Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap,  

 Norge – Follo 
6. september Skytingens Dag 
 
Ubestemt NM i skogsløp med skyting, arrangør ubestemt 
 
 
Det gjøres oppmerksom på at det er tillatt å arrangere Skytingens Dag på annet tidspunkt enn 
den sentralt bestemte. 
 
 
 

 Sak 51/2014  Premie til beste skytter under 21 år på Landsskytterstevnet 

 
Aftenposten har valgt å trekke sin premie med sølvfat til beste skytter i banemesterskapet for 
klasse 3.– 5. som er 20 år eller yngre på Landsskytterstevnet. Administrasjonen har henvendt seg 
til flere interessenter for å fortsette med denne tradisjonsrike premien, og ønsker nå å inngå 
avtale med IKM Gruppen AS. IKM Gruppen AS er et selskap som driver innen olje- og 
offshoreindustrien.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonen får fullmakt til å inngå avtale med IKM Gruppen AS, om at de skal stå som giver 

av IKM-fatet til beste skytter under 21 år i banemesterskapet for klasse 3-5 på 

Landsskytterstevnet.    

 

Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt 



 Sak 52/2014  Søknad om støtte til tribune for Stang- og felthurtigfinale fra LS 2014  

 
Det har de senere år vært praksis for å gi et økonomisk bidrag til oppbygging av finalearena for 
Stang- og felthurtigskyting til Landsskytterstevnet. Første gang dette ble gjort var i 1999 i Evje, da 
Skytterstyret bevilget 10 000 kroner til oppbygging av tribune. Sandnes fikk kr 50.000 til LS 2004. 
Muligheten for å søke om tilskudd er fortsatt med i arrangørhandboka, men vil bli tatt ut i årets 
revisjon.  
 
Siste gang det ble gitt slikt tilskudd var LS 2011 i Bodø, som fikk kr 60 000. Noen arrangører har 
permanente tribuneanlegg som gjør at det ikke er aktuelt å søke om tilskudd.  
 
I tillegg til den sportslige tilretteleggingen, er det viktig for DFS at finalearenaen for Stang og 
felthurtigskyting blir god for publikum og NRK sine behov. Arrangørene blir i den  forbindelse 
pålagt tilrettelegging som det synes riktig at de får økonomisk bidrag for – gitt at det finnes 
budsjettdekning for dette.  
 
LS 2014 har ikke mulighet å etablere tilfredsstillende fasiliteter for publikum uten å leie inn 
tribune. Som følge av at framtidig banesituasjon fortsatt ikke er endelig avklart er det heller ikke 
aktuelt å etablere faste installasjoner på anlegget. Administrasjonen foreslår derfor å gi et tilskudd 
på kr 30.000 til leie av tribune, som belastes post 12 – Landsskytterstevnet.    
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
LS 2014 innvilges kr 30.000 i tilskudd til leie av tribune til finale i Stang- og felthurtigskyting. 
 
Habilitet 
Jens Sverre Knutsen, som tilhørende ett av arrangørlagene for LS 2014, fratrådte i behandlingen 
av denne saken.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 53/2014  Tildeling av hedersbevisninger 

 
Vedtak: 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 
 
 
 

 Meldingssaker  

 
24. Status LS 2014 Sandnes 
25. Status LS 2015 Lesja 
26. Norgescup 2015 – Baneskyting, feltskyting, Stang- og felthurtigskyting, skifelt og skogsløp 
27. NST i framtid 
28. Kommunikasjonsstrategi for DFS – status 
29. Orientering om søknad offentlige midler 2015 
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